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Editorial Foreward

Dear Readers,
It is a great pleasure for me to present this 

third issue of the Rule Of Law And Anti-corruption 
Center Journal. 

This issue mainly analyses the links between 
corruption and terrorism and tries to explore in 
what extent these two phenomena are 
connected. As, Jessica C. Teets and Erica 

Chenoweth, put it in their article, “To bribe or to bomb: do 
corruption and terrorism go together?”1, “conventional wisdom 
suggests, and U.S. policy subscribes to the belief, that corruption 
and terrorism coexist in a mutually reinforcing relationship”. You 
will understand that carrying out such an analysis, given the 
sensitive nature of the questions related to terrorism and the 
difficulties of finding data due to safety concerns, has not been an 
easy journey! 

However, I am proud to announce that, due to the hard work of 
ROLACC Journal’s team, many submissions were received in both 
Arabic and English from different countries, most of them 
addressing the issue of fight against corruption and some dealing 
at least implicitly with the issue of terrorism. 

As always, in accordance with the Journal’s standards, 
contributions were submitted to scrutiny in terms of the validity of 
the research and compliance to academic criteria. A double blind 
revision has been performed by experts in the field as a result of 
which submissions were carefully revised through emphasizing 
the internationally accepted rules of academic research.

The selected submissions shed new light upon very complex 
problems such as the relationship between administrative 
corruption, human rights and development issues, or the question 
of how the international community responds to the so-called 
Islamic terrorism. Geographical concerns have not been 
disregarded either, as one article concerns the legal and 
institutional framework of fight against corruption in Algeria and 
how this is related to the betterment of anti-terrorism techniques.

On behalf of the editorial board to which I am grateful for their 
support, I congratulate all those who contributed in successfully 
completing this third issue of Rule of Law And Anti-Corruption 
Journal and I look forward to future intellectual contributions.

1	 Teets, Jessica C. and Erica Chenoweth. 2009. «To Bribe or to Bomb: 
Do Corruption and Terrorism Go Together?» In Corruption, Global Se-
curity, and World Order, ed. Robert I. Rotberg. Cambridge: Brookings 
Institute Press, 167-193.
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افتتاحية العدد بقلم نائب رئيس التحرير

عزيزي القارئ، إنه لمن دواعي سروري البالغ أن أقدم العدد 
الثالث من مجلة مركز حكم القانون ومكافحة الفساد.

يحلل هذا العدد الروابط بين الفساد والإرهاب ويبرز اوجه 
جيسيكا  من  كل  صرح  كما  و  الظاهرتين.  بين  التشابه 
أو  »الرشوة  مقالهما،  في  تشينوويث،  وإريكا  تيتس 
يعزز  علاقة  في  والإرهاب؟«  الفساد  يترافق  هل  القصف: 
بعضهما البعض ». فيُفهم أنه عند إجراء هذا التحليل، 

و بالنظر إلى الطبيعة الحساسة للأسئلة المتعلقة بالإرهاب وصعوبة العثور 
بتاتا!  سهلة  الرحلة  تكن  لم  بالسلامة،  تتعلق  مخاوف  بسبب  البيانات  على 
الذي قام به فريق مجلة  الشاق  أنه نظرًا للعمل  أعلن  بأن  أنا فخور  ومع ذلك، 
مركز حكم القانون ومكافحة الفساد، تم تلقي العديد من الإسهامات الفكرية 
مسألة  يتناول  معظمها  مختلفة،  بلدان  من  والإنجليزية  العربية  باللغتين 
مكافحة الفساد وبعضها يتناول ضمنيا قضية الإرهاب. كما هو الحال دائمًا، 
ووفقًا لمعايير المجلة، تم اخضاع كافة الإسهامات الفكرية للتدقيق من حيث 

صلاحية البحث والامتثال للمعايير الأكاديمية. وتمت إجراء مراجعة مزدوجة من 
قبل خبراء في هذا المجال مع التركيز والتأكيد على قواعد البحث الأكاديمي 

المتعارف عليها دوليًا.
تسلط البحوث المختارة الضوء على مشاكل معقدة للغاية مثل العلاقة بين 
استجابة  كيفية  موضوع  و  التنمية،  وقضايا  الإنسان  وحقوق  الإداري  الفساد 
المخاوف  تجاهل  يتم  ولم  الإسلامي.  بالإرهاب  يسمى  لما  الدولي  المجتمع 
والمؤسسي  القانوني  الإطار  إلى  المقالات  أحد  أيضًا، حيث تطرقت  الجغرافية 
لمكافحة الفساد في الجزائر وأوضحت العلاقة السببية في ذلك والتي تفضي 
الممتن لها،  التحرير  بالنيابة عن هيئة  إلى تحسين أساليب مكافحة الإرهاب. 
أهنئ جميع من ساهموا في إصدار العدد الثالث من مجلة مركز حكم القانون 

ومكافحة الفساد بنجاح وأتطلع إلى الإسهامات الفكرية المستقبلية.

نائب رئيس تحرير مجلة مركز حكم القانون ومكافحة الفساد
البروفيسور فرانسوا عاملي.
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